
خبر برگزاري نمايشگاه و جشنواره قهوه ايران 
چند روز پيش رسانه اي شد؛ جشنواره اي كه 
قرار است از 7 تا 10 ش�هريور ماه در بوستان 
گفت وگو برگزار شود. نكته قابل تأمل درباره 
داوران و برگزار كنن�دگان اي�ن جش�نواره 
است. در ميان برگزار كنندگان اين جشنواره 
چهره هاي�ي دي�ده مي ش�وند ك�ه رهب�ري 
رسانه اي جنبش سبز در سال 88 را بر عهده 
داش�تند، ماجرا به همين جا ختم نمي ش�ود. 
با سر زدن به صفحات ش�بكه هاي اجتماعي 
برخي برگزار كنندگان و داوران اين فستيوال 
مي توان شاهد به اش�تراك گذاشتن تصاوير 
نماده�اي همجنس گرايي، شيطان پرس�تي 
و نمادهاي صهيونيس�تي ب�ود؛  تصاويري كه 
از انحراف اخلاقي اين اف�راد يا لااقل تبليغ و 
ترويج اين انحرافات از سوي آنها حكايت دارد. 
اينكه چقدر برگ��زاري جش��نواره هايي نظير 
»جشنواره قهوه« و صرف هزينه هاي ميليوني 
و دع��وت از داوران خارج��ي ب��راي چني��ن 
جشنواره هايي ضرورت دارد و با اركان اقتصاد 
مقاومتي و ش��رايط كنوني كشور تطابق دارد، 
خود نكته اي مهم است كه ش��ايد بررسي آن 
مجالي ديگر را بطلبد، اما اشاره به همين نكته 
كافي است كه فرهنگ وارداتي كافي شاپ در 
جامعه امروز مدت هاست زير پوست شهرهاي 
ب��زرگ در حال ريش��ه دواندن آس��يب هايي 
اس��ت كه هنوز صدايش در نيامده اس��ت، اما 
نشانه هايش به ش��كل س��ر برآوردن هر روزه 
يك كافي شاپ از گوشه و كنار شهر خودنمايي 
مي كند. حالا قرار است جشنواره اي براي قهوه 
برگزار شود؛ جشنواره اي به ظاهر فرهنگي كه 
اتفاقاً قرار است سرآغاز تغييرات جدي فرهنگي 
در جامعه باشد و به هيچ عنوان يك فستيوال 
معمولي براي معرفي ي��ك محصول به جامعه 
ايراني و محفلي ش��اد و فانتزي ب��راي حضور 
جمعي دور يكديگر نيست، بلكه بررسي سوابق 
چهره هاي برگزار كننده اين جش��نواره نشان 
مي دهد فستيوال قهوه قرار است پوششي باشد 

براي آغاز يك نفوذ. 
  جشنواره اي خاص با مهمانان ويژه

برنامه اعلام شده نمايشگاه و جشنواره قهوه ايران 
روزهاي 7 تا ۱۰ شهريور ۹۶ از ساعت ۱۵ تا ۲۱ 
در بوستان گفت وگو است. قرار است محمدعلي 
نجفي، شهردار تهران مهمان ويژه  مراسم گشايش 
نمايشگاه و جشنواره قهوه ايران باشد. مهندس 
مس فروش، رئيس س��ازمان صنع��ت، معدن و 
تجارت ني��ز از جمله مهمانان ويژه  اين مراس��م 

است. 
بوستان گفت وگو زير نظر مركز ارتباطات )روابط 
عمومي( ش��هرداري تهران و توس��ط ش��ركت 
تبليغاتي پيام رس��ا، وابسته به شهرداري تهران 
اداره مي شود. جش��نواره قهوه گويا هم با مجوز 

وزارت صنايع و معادن برپا ش��ده است. برپايي 
چنين جش��نواره اي ب��ا داوران خارجي آن هم 
در ش��رايطي كه انجمن تخصصي قه��وه اروپا و 
امريكا، ايرانيان را تحريم كرده است زواياي پنهان 

بيشتري را از اين واقعه نشان مي دهد. 
  برگزاركنندگان اين جش�نواره را بهتر 

بشناسيد
اگر به صفحات اينستاگرامي و ديگر شبكه هاي 
اجتماعي فعالان اين جشنواره سري بزنيد، بهتر 
مي توانيد ماهيت فعالان رسانه اي و داوران اين 

جشنواره را شناسايي كنيد. 
محمد حسي��ن صفا هراتيان  را بيش��تر به عنوان 
چهره اي رسانه اي مي شناس��ند؛  چهره اي كه از 
فعالان رسانه اي فتنه 88 بود، اما حالا مدير سايت  
»آي كافي« است. اگر به سراغ شوراي نويسندگان 
اين س��ايت هم برويد با نام هاي آشناي ديگري 
مواجه مي شويد. »نفيسه مطلق« از خبرنگاران 
افتخاري بي بي سي فارس��ي از كوآلالامپور و از 
فعالان كمپين حج��اب اختياري يك��ي از اين 
نام هاست. با سر زدن به نوشته هاي اين خبرنگار 
مي توان خطوط فكري اش را بيشتر بشناسيد، به 

ويژه نوشته هايي كه تلاش كرده تا در آنها تصاوير 
مورد تأييد ش��بكه هايي همچون بي بي سي را از 
ايران ارائه دهد؛ وقتي در كمپين حجاب اختياري 
مي نويسد »پذيرفته بودم از كنار ناسزاي زن هاي 
چادري كه در برنامه هاي عكاسي خبري مثل نماز 
جمعه، تظاهرات و مكان هاي عبادي مي شنيدم 

به راحتي عبور كنم.«
 مجموعه عكس هاي وي نيز در راس��تاي ترويج 
بد حجابي و بي بند و باري اس��ت و اصولاً تصاوير 
خودش هم بي حجاب است. در مجموعه عكس 
پدران و دختران ايراني اين فعال رسانه اي كمتر 
ردپايي از پ��در و دختر ايراني ديده مي ش��ود و 
تمركز اين مجموعه براي حيازدايي و وارونه كردن 
حقايق است.  با سر زدن به صفحه اينستاگرام صفا 
صالحي، مدير سايت آموزشي آكادمي قهوه هم 
با گزارش تصويري كاملي از رژه همجنس گرايان 
مواجه مي ش��ويد؛ تصاويري كه اشتراك گذاري 
آنها به نوعي تبليغ و ترويج اين مسئله محسوب 
مي ش��ود. به خصوص اينكه در كنار پرچم هاي 
رنگين كمان به عنوان نم��اد همجنس گرايان، با 
پرچم هايي با نماد صهيونيسم يعني ستاره داوود 

مواجهيم. بديهي است چنين تصاويري نمي تواند 
با موضوع آموزش قهوه سنخيت داشته باشد، بلكه 

از خط فكري صاحب اين پيج حكايت دارد. 
با چشم پوشي از تمام موارد ذكر شده و تصادفي 
در نظر گرفتن تم��ام تكه هاي اي��ن پازل وقتي 
به داوران اين جش��نواره مي رس��يد با چالش��ي 
جدي مواجهيد؛  افرادي كه تصاوير به اش��تراك 
گذاشته شدن از سوي آنها مؤيد آن است كه هيچ 
س��نخيتي با فرهنگ و ارزش هاي جامعه ايراني 
ندارند، اما انتخاب آنها به عنوان داورهاي چنين 
فستيوالي به معني تأييد خط مشي آنها و الگو دهي 
به جامعه است. در صفحات داوران اين جشنواره 
هم با نمادهاي همجنس گرايي و شيطان پرستي 
مواجه مي ش��ويد. تصاوير به اش��تراك گذاشته 
شده از س��وي اين افراد در شبكه هاي اجتماعي 
نشان مي دهد هيچ سنخيتي ميان آنها و فضاي 

فرهنگي كشور ما وجود ندارد. 
نمادهاي شيطان پرستي و تفاخر به آنها و حتي 
گفتن اين جمل��ه كه »من هم شيطان پرس��ت 
هست��م«، تصاوير متع��دد از همجنس گرايان و 
هش��تگ هاي گوناگون در حماي��ت از اين نحله 
منحط فك��ري، تنها بخش��ي از اوض��اع زندگي 
افرادي است كه قرار اس��ت به دعوت شهرداري 
تهران و با مجوز دولت براي جشنواره اي به بهانه 
قهوه به تهران بيايند و براي ايرانيان داوري كنند. 
اينكه اساس��اً چه لزومي دارد چنين اش��خاص 
معلوم الحال��ي براي جش��نواره اي در بوس��تان 
گفت و گو دعوت شده و براي آنها رپرتاژ تبليغاتي 
گسترده اي هم صورت بگيرد، س��ؤالي است كه 
نهادها و اشخاص مسئول بايد به آن پاسخ دهند. 

  يك فنجان قهوه 
اينكه مديران روابط عمومي ش��هرداري تهران 
چگونه متوجه ماهيت داوران و برگزار كنندگان 
چنين جش��نواره اي نبوده ان��د و وزارت صنعت 
بدون بررس��ي جوانب امر مجوز برگزاري چنين 
جش��نواره اي را صادر كرده، خ��ود نكته اي قابل 
تأمل است. شهردار جديد تهران به عنوان مهمان 
ويژه اين جش��نواره دعوت ش��ده؛  جشنواره اي 
كه ممكن اس��ت حاش��يه هايش دامنگير دكتر 
نجفي بش��ود و بهتر اس��ت وی با لغو اين جشن 
همجنس گراي��ی مسبب��ان آن را از هر بخش و 

گرايشی كه  بوده باشند، از كار بركنار كند.  
در نهايت بايد توجه كرد فرهنگ غربي هميشه 
قرار نيس��ت در قال��ب لباس هاي نامناس��ب يا 
موسيقي هاي مستهجن از طريق ماهواره يا فضاي 
مجازي وارد كشور شود و س��بك زندگي ايراني 
اسلامي را تغيير دهد؛  اين فرهنگ مي تواند گاهي 
در قالب يك فنجان قهوه اسپرسو با طعمي تلخ و 
گس در كام مردم نشانده شود، بي آنكه آب از آب 
هم تكان بخورد. مسئولان هم آگاهانه يا ناآگاهانه 
براي چنين واقعه اي روبان قيچي كنند و دست 

بزنند و آرام آرام يك فنجان قهوه بنوشند. 
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هيچ كس پاسخگوي مرگ خاموش ايرانيان نيست
جان دادن روزانه صد نفر به خاطر آلودگي هوا 

قهوه همجنس گرايي با مجوز دولتی و میزبانی شهرداری!
وزارت صنعت و بوستان گفت وگو اين هفته با دعوت از اشخاصي كه هواخواه همجنس گرايي و 

شيطان پرستي هستند »جشن قهوه« برگزار مي كنند

م�رگ خاموش روزان�ه صد نفر در كش�ور براثر 
آلودگي ه�وا خبري اس�ت كه از س�وي معاون 
س�ازمان حفاظ�ت محيط زيس�ت اعلام ش�ده 
است. اين درحالي است كه گزارش آلودگي هوا 
چندين بار براي سرانه سه قوه كشور ارسال شده 
و مجلس تاكنون فقط به مصوبه هواي پاك اقدام 
كرده اس�ت. گويا دولت و دس�تگاه هاي متولي 
فقط نظاره گر  آلودگي هوا و تبعات آن هستند و 
هيچ اقدام  عملي در زمينه كاهش آلودگي هوا 
برنداشته اند تا پاسخگوي افكار عمومي باشند. 
8۵ درصد آلودگي هوا در تهران و كلانشهرها ناشي 
از منابع متحرك و ۱۵ درصد ناش��ي از منابع ثابت 
صنعتي و س��اختماني اس��ت. در تهران 4ميليون 
خودرو تردد مي كنند كه يك ميليون و ۲۰۰ هزار 
خودرو نيازي ب��ه معاينه فني ندارن��د و روزانه ۵۰ 
خودروی جديد به آمار خودرو ها اضافه مي ش��ود و 
اين امر س��بب افزايش آلودگي هوا شده كه تبعات 
آن نيز سلامت شهروندان را به خطر انداخته است؛ 
به گونه اي كه مدير كل دفتر آموزش و مشاركت هاي 
مردمي سازمان حفاظت محيط زيست گفت: سالانه 
3۵ هزار نفر در ايران بر اثر آلودگي هوا جان خود را 

از دست مي دهند. 
محمد درويش در آيين بزرگداش��ت دومين سال 
فعاليت محافظان طبيعت در دانشگاه صنعتي اراك 
اظهار كرد: آلودگي محيط زيست يكي از مهم ترين 
چالش هاي پيش روي بشر است و متأسفانه در ايران 
س��الانه 3۵ هزار نفر جان خود را اثر آلودگي هوا از 
دست مي دهند.  وي تصريح كرد: بر اساس آمارهاي 
موجود در ۹ ماه اخير ميانگين ورودي درگذشتگان 
به بهشت زهرا تهران 4۹ سال س��ن داشته اند، در 
حالي ك��ه اميد به زندگي 7۹ س��ال تعريف ش��ده 
اس��ت.  مدير كل دفت��ر آموزش و مش��اركت هاي 
مردمي س��ازمان حفاظت محيط زيس��ت با بيان 
اينكه آلودگي هوا موجب فوت سالانه ۵ هزار نفر در 
تهران مي شود، افزود: آنچه موجب افزايش آلودگي 
هوا مي شود، استفاده بي مورد مردم از خودروهاي 

شخصي است. 
درويش با اشاره به هزينه سالانه 3۰۰ هزار ميليارد 

توماني دولت براي درمان پنج بيماري اظهار كرد: 
يكي از خطرناك ترين بيماري ها بيماري س��رطان 

است كه روزبه روز در حال افزايش است. 
به گفته وي پرخاشگري، كند ذهني كودكان، چاقي 
مفرط و ناراحتي هاي گوارش��ي بخشي از عوارض 
آلودگي هوا اس��ت.  وي افزود: كاهش چالش هاي 
زيست محيط��ي نيازمند همفك��ري دولتمردان با 
س��ازمان هاي مردم نهاد در حوزه زيست محيطي 
است، خوشبختانه طي سال هاي اخير تشكل هاي 
مردم نهاد در اين حوزه بسيار موفق عمل كرده اند و 

نقش درخشاني داشتند. 
  80ه�زار ميليارد توم�ان هزينه س�الانه 

آلودگي هوا در ايران 
 افزايش آلودگي هوا از يكسو سبب هدر رفت انرژي 
و از سوي ديگر خسارت هاي جاني و خسارت هاي 
مال��ي جبران ناپذيري هم برجا مي گ��ذارد. در اين 
خصوص رئيس فراكسي��ون محيط زيست مجلس 
شوراي اسلامي گفت: سالانه 8۰ هزار ميليارد تومان 

هزينه آلودگي هوا به كشور تحميل مي شود. 
محمدرضا تابش مي افزايد: به نظر من هر س��ه قوه 
در موض��وع آلودگي هوا مسئ��ول هستند؛ هم قوه 

مجريه كه باي��د برنامه ريزي مطلوب تري داش��ته 
باشد و اس��تانداردها و ضوابط زيست محيطي را در 
اجراي پروژه ها به نحو مطلوب اعمال كند، هم قوه 
مقننه كه بايد قوانين كارآمدتر و نظارت مؤثرتري 
داشته باشد و هم قوه قضائيه كه بايد برخورد جدي 
با تخريب كنندگان محيط زيست داش��ته باش��د و 
موجب تنبه آنها ش��ود. حتي در مواردي دادستان 
تهران بايد به عنوان مدعي العموم در مورد آلودگي 
هوا اقامه دعوي كند و با منش��أ آن هر كه هست و 
هر چه هست مقابله كند.  وي با بيان اينكه بحران 
آلودگي هوا يك بحران جهاني است، تأكيد مي كند: 
مبارزه براي داشتن هواي پاك در سه دهه گذشته 
همه گير شده اس��ت. هوا تابع مرزهاي جغرافيايي 
نيست، بلك��ه مرزهاي بين الملل��ي را درمي نوردد 
و هيچ كس از تهاجم هواي آل��وده در امان نيست. 
س��اخت وس��ايل نقليه موتوري با حداقل مصرف 
س��وخت از راهكارهاي مقابله با آلودگي هواست. 
اين نماينده مجلس با بيان اينكه مؤثرترين راهكار 
كاهش آلودگ��ي هوا، كنترل و كاه��ش آلودگي از 
مبدأ است، مي گويد: بر اساس تحقيقاتي كه انجام 
ش��ده 8۵ درصد آلودگي هواي تهران و بسياري از 

كلانشهرها ناشي از منابع متحرك و ۱۵ درصد ناشي 
از منابع ثابت صنعتي و ساختماني است. 

  توسعه حمل ونقل عمومي به جاي توسعه 
خودرو محور

محسن هاشمي گفت: در شوراي جديد شهر تهران 
تمام تمركز ما به حل مشكلات شهروندان معطوف 
ش��ده و تلاش خواهيم كرد بيش از خودروها براي 
انسان ها برنامه ريزي كنيم. وي افزود: بدون ش��ك 
فراهم كردن ش��رايط زندگي براي ش��هروندان به 
مراتب اولويت بيشتري نسبت به برنامه ريزي براي 
خودروها داشته و اين موضوع در رأس توجه اعضاي 
شوراي پنجم شهر تهران قرار خواهد گرفت. رئيس 
شوراي اسلامي ش��هر تهران با اشاره به موضوعات 
مطرح شده پيرامون معضلات رانندگان خودروها 
براي يافتن جاي پارك در س��طح خيابان ها اظهار 
كرد: سياست ما به گونه اي تعريف نشده كه بخواهيم 
ب��راي خودروها تسهي��لات ويژه اي قائل ش��ويم. 
بهتر است شهروندان به جاي استفاده از خودروي 
ش��خصي از وس��ايل حمل و نقل عمومي استفاده 
كنند. هاشمي در خصوص برنامه هاي شوراي پنجم 
ش��هر تهران براي توس��عه حمل و نقل عمومي در 
پايتخت خاطرنشان كرد: بهره گيري از حمل ونقل 
عمومي با محوريت حمل و نقل ريلي اولويت اصلي 
شوراي پنجم شهر تهران خواهد بود و به دنبال اين 
هستيم كه ش��رايط را براي ترغيب ش��هروندان به 
استفاده از وسايل حمل و نقل عمومي فراهم كنيم. 
وي با انتقاد از بهره گيري از سوخت فسيلي و ميزان 
استفاده از اين سوخت در بسياري از امور اذعان كرد: 
بايد به گونه اي برنامه ريزي شود كه از سوخت هاي 
فسيل��ي حتي براي تأس��يسات س��اختمان ها نيز 
استفاده نشود و ما به دنبال فراهم كردن شرايط به 

منظور حذف سوخت هاي فسيلي هستيم. 
گفتني اس��ت در حالي كه گزارش هاي مستند از 
آلودگي محيط زيست همواره ارائه شده و مي شود، 
اما خبري از بهبود اوضاع نيس��ت. در اين بين اين 
ش��هروندان هستند كه دود آلودگي به چشمشان 
مي رود و دس��تگاه هاي مسئول همچنان مشغول 

فرافكني و رفع مسئوليت از خود هستند. 

  جا به جايي نخل هاي واقع در خيابان باب القبله حرم مطهر امام حسين 
)ع( به دليل پيشروي پروژه صحن عقيله بني هاشم آغاز شده است. 

  معاون امور استان هاي ستاد همكاري هاي حوزه و آموزش و پرورش 
گفت: هم اكنون 3 هزار و ۵۰۰ مدرسه تحت پوشش »طرح امين« قرار 
دارند و روحانيون آموزش ديده حدود 3۰ ساعت در هفته در مدارس 

حضور خواهند داشت. 
  عضو كميسيون بهداش��ت و درمان مجلس با بي��ان اينكه چالش 
نقدينگي به علت انباش��ت بدهي بيمه ها در طول ادوار گذشته است، 
گفت: بدون اختصاص منابع پايدار براي بيمه ها حل بخشي از مشكلات 

دارويي چالش برانگيز خواهد بود. 
  عضو هيئت علمي دانشگاه علوم پزش��كي ايران، با اشاره به سابقه 
بيش از 4۰ ساله عمل پيوند قرنيه در ايران گفت: ارزان ترين عمل پيوند 

قرنيه در كشور ما انجام مي شود. 
  نماينده منتخب استان ها در شوراي عمومي آموزش قرآن با انتقاد از 
روش آموزش قرآن به دانش آموزان  گفت: براي دانش آموزان دبستاني 
سوره هايي در نظر گرفته اند كه اگر آنها را نسبت به قرآن دلزده نكند، 

آنها را ارتقا نمي دهد. 
  مركز تحقيقات و پژوهش هاي آس��تان ق��دس حسيني اعلام كرد 
كه فعاليت هاي اين مركز در راستاي ثبت راهپيمايي ميليوني اربعين 
حسيني در ليست مي��راث فرهنگي و معنوي س��ازمان يونسكو ادامه 

دارد. 
  رئيس سازمان نظام پزش��كي كشور بيان داش��ت: داروخانه بنگاه 
اقتصادی و تج��اری نيست و نگاه تجاری به آن درس��ت نبوده، اگرچه 
بح��ث اقتص��ادی در داروخانه نيز مطرح اس��ت، اما ش��اكله آن بنگاه 

اقتصادی نيست. 
  نمايشگاه »درخشش جاودان« با هدف نمايش فرهنگ و هنر ايراني 

در شهريورماه در موزه ملي ايران برگزار خواهد شد. 
 عضو انجمن جراحان ارتوپدي ايران با اشاره به اينكه تاكنون دارويي 
براي درمان قطعي آرتروز مفاصل زانو كشف نشده است، گفت: داروها 
معمولاً نقش كاهنده درد را بر عهده دارند و سهم چنداني در درمان اين 

بيماري ندارد،  بر خلاف آنچه رسانه ها تبليغ مي كنند. 
  معاون بهداشت وزارت بهداشت در نخستين اظهاراتش، مهم ترين 
اولويت هاي كاري خود را تشريح و ابراز اميدواري كرد كه نظام ارجاع تا 

پايان امسال در كشور مستقر شود. 
  مدير كل آزمايشگاه هاي كنترل مرجع سازمان غذا و دارو ضمن ارائه 
توضيحاتي درباره طرح پايش س��لامت ۱۲ گروه از محصولات غذايي 
پرمصرف در كش��ور اظهار كرد: بر اين اساس طي دو برنامه چهار ساله 
مي توانيم تا سال ۱4۰۰ با اطمينان بگوييم كه امنيت غذايي ايران به 

طرز چشمگيري افزايش يافته است. 
  معاون توانمندسازي س��ازمان بهزيستي كش��ور گفت: طي چهار 
سال اخير بيش از 4۰ هزار واحد مسكن به مددجويان بهزيستي واگذار 

كرده است. 
 رئيس شبكه هپاتيت كش��ور اعلام كرد: در كش��ور ما مردم عادت 
دارند اغلب ناراحتي هاي پوستي خود را به كبد نسبت دهند كه صحيح 

نيست. 
  رئيس مركز برنامه ريزي مناب��ع انساني و فناوري اطلاعات آموزش 
و پرورش گفت: حدود ۲۱۰هزار نيرو »با اكثريت آموزشياران نهضت 
سواد آموزي« متقاضي استخدام هستند. استخدامي كه به هيچ عنوان با 

شرايط  فعلي در آموزش و پرورش و نياز اين وزارتخانه تناسب ندارد. 
  مدير عامل س��تاد ديه با انتقاد از افزايش آم��ار محكومان پرداخت 
مهريه در كش��ور گفت: طبق آخرين اطلاعات ارائه ش��ده از استان ها 
۲ هزار و  4۵۰ مرد ايراني به خاطر ناتوان��ي در پرداخت مهريه زنداني 

هستند
   محمد ميرزابيگي، معاون پرس��تاري وزارت بهداش��ت با اشاره به 
چگونگي دريافت خدمات پرس��تاري در منزل اظهار داشت: دريافت 
خدمات پرستار در منزل فقط از طريق سايت دانشگاه هاي علوم پزشكي 

امكانپذير است. 

رئيس كميسيون آموزش مجلس خبر داد

اعطاي وام چندصد میلیاردي به يك كارتنخواب 
در صندوق ذخیره فرهنگیان

رئيس كميسيون آموزش مجلس با بيان اينكه در صندوق ذخيره 
فرهنگيان 11 هزار ميليارد تومان وام اعطا ش�ده است، گفت: وام 
چندص�د ميليارد تومان�ي به يك كارتنخواب داده ش�ده اس�ت. 
محمد مهدي زاهدي، رئي��س كميسيون آموزش مجل��س امروز در 
پنجمين كنگره كانون تربيت اسلامي كه در مجتمع آدينه برگزار شد 
با اشاره به مطالبات كميسيون آموزش از وزير آموزش و پرورش اظهار 
داش��ت: از وزير آموزش و پرورش خواس��تيم در خصوص سند تحول 
به جد آن را دنبال كند.  وي گفت: يكي از موضوعات مهم س��ند تحول 
زيرنظام هاي مالي و منابع انساني است كه اگر نظام رتبه بندي هم اجرا 
شود، منوط به اين دو زيرنظام است و تا زماني كه اين دو عملياتي نشود، 
امكان مديريت مطلوب وجود ندارد.  رئيس كميسيون آموزش مجلس 
با بيان اينكه سياسي  سازي در آموزش و پرورش سم است، گفت:  البته 
بايد محيط سياسي در آموزش و پرورش باشد، اما سياسي بازي و فضاي 
سياس��ي خارج از حوزه آموزش و پرورش را ب��ه درون آن وارد نكنيم.  
زاهدي اضافه كرد: در سه، چهار سال گذشته برخي از مسئولان آموزش 
و پرورش به طور جدي وارد سياسي كاري در اين وزارتخانه شدند كه 

اين ظلم به نظام آموزش و پرورش است. 
رئيس كميسيون آموزش مجلس با اش��اره به تخلفات شكل گرفته در 
صندوق ذخيره فرهنگيان متذكر ش��د: حدود ۱۱ هزار ميليارد تومان 
وام داده شده است كه قريب 8 هزار ميليارد تومان وام مشكوك الوصول 

است، يعني معلوم نيست كه اين وام برگشت داده شود. 
زاهدي عنوان كرد: دليل اين موضوع اين است كه ضمانت هاي لازم براي 
برگشت اين وام ها وجود ندارد و بعضاً وام به كساني داده شده است كه 
شايستگي لازم را نداشته اند.  وي از اعطاي وام چندصد ميليارد توماني 
به يك كارتنخواب خبر داد و گفت: مدارك آن موجود است و به زودي 
آن را اعلام مي كنيم.  رئيس كميسيون آموزش مجلس موضوع تخلفات 
صندوق ذخيره فرهنگيان و بانك سرمايه از مطالبات جدي ما از وزير 
آموزش و پرورش بود؛ چراكه قرار بود اين صندوق بخشي از مشكلات 

معلمان را حل كند، نه اينكه جايي براي سوءاستفاده كلان شود. 
وي بابيان اينكه به وزير آموزش و پرورش تأكيد كرده ايم افراد باتجربه 
و آشنا با مديريت را در رأس صندوق ذخيره فرهنگيان استفاده كنند و 
از افراد سياسي استفاده نشود، گفت: متأسفانه افرادي كه در صندوق 

ذخيره فرهنگيان بوده اند، همه از يك جريان سياسي خاص هستند. 

با حذف دوره پيش دانشگاهي

امتحانات نهايي در پايه دوازدهم برگزار مي شود
مع�اون آم�وزش متوس�طه آم�وزش و پ�رورش ب�ا تأكي�د 
ب�ر اينك�ه امس�ال آخري�ن دوره پيش دانش�گاهي اس�ت، 
 گف�ت: ب�ا ح�ذف اي�ن دوره، امتحان�ات نهاي�ي هم�ه رش�ته ها 
مي ش�ود.  برگ�زار  دوازده�م  پاي�ه  در  آين�ده  س�ال  از 
علي زرافشان، معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش درباره حذف 
دوره پيش دانشگاهي گفت: دوره پيش دانشگاهي با تغيير در سيستم 
آموزشي دهه 7۰ ايجاد شد. در آن زمان دانش آموزان در پايه يازدهم 
ديپلم مي گرفتند تا بتوانند زودتر وارد جامعه يا بازار كار شوند و براي 
ورود به دانشگاه دوره يك ساله اي با عنوان پيش دانشگاهي تعريف شد 
و قرار بود  يك و نيم برابر ظرفيت دانش��گاه ها وارد اين دوره شوند.  وي 
افزود: اين ظرفيت رفته رفته افزايش پيدا كرد و همه كساني كه ديپلم 
مي گرفتند، مي توانستند در اين دوره شركت كنند، اما با تغيير ساختار 
مجدداً به دوره ۱۲ ساله بازگشتيم و بر اين اساس دانش آموزان بعد از 
پايه دوازدهم ديپلم مي گيرند.  زرافشان با اشاره به اينكه دانش آموزان 
با اين مدرك ديپلم مي توانند به دانش��گاه بروند، گفت: با تغيير در اين 
ساختار دانش آموزان مي توانند به دانشگاه ها وارد شوند و هم در بازار كار 
حضور پيدا كنند.  زرفشان تصريح كرد: امسال براي بار اول پايه يازدهم 
را داريم و سال آينده دوره پيش دانشگاهي را نداريم و پايه دوازدهم را 

برگزار مي كنيم كه امتحانات نهايي نيز مربوط به اين سال است.

به دليل شيوع آلودگي و رعايت مسائل بهداشتي 
صورت گرفت 

جمع آوري گیاهان » بن سای و بامبو« از بازار 

مع�اون قرنطين�ه و بهداش�ت گياه�ي س�ازمان حف�ظ نبات�ات 
اع�لام ك�رد:  ب�ه دلي�ل آل�وده ب�ودن و قاچ�اق ب�ودن گل هاي 
 بن س�ای و لاك�ي بامب�و هم�ه آنها ب�ه زودي ب�ا همكاري س�تاد 
مبارزه با قاچ�اق كالا و ارز و س�ازمان تعزيرات حكومت�ي از بازار 
جمع آوري مي ش�ود و اگر تاج�ران بخواهند بايد از كش�ورهايي 
ب�ه غي�ر از كش�ورهاي آس�ياي جن�وب ش�رقي وارد كنن�د. 
مهدي قائميان اظهار كرد:  با وجود ممنوعيت واردات گل هاي زينتي 
مانند » بن سای و لاكي بامبو« از دو سال گذشته تاكنون، همچنان شاهد 
اينگونه از گياهان زينتي در بازار هستيم كه همگي آنها از كش��ورهاي 

جنوب شرقي آسيا و به صورت قاچاق وارد مي شوند. 
وي افزود: در گذشته از كشورهايي مانند چين، گل  بن سای و از كشوري 
مانند تايلند گل لاكي بامبو به ايران وارد مي شد، اما به دليل آلوده بودن 
چندين محموله وارداتي از اين كش��ورها را برگردانديم و اعلام كرديم 
كه بايد شرايط بهداش��تي و قرنطينه ايران را رعايت كنند، اما با وجود 
مذاكرات فراوان اين اتفاق نيفتاد و نهايتاً مجب��ور به اعلام ممنوعيت 
واردات اين دو گياه زينتي از كش��ورهاي چين، تايوان، تايلند و ديگر 

كشورهاي جنوب شرقي آسيا شديم. 
قائميان تصريح كرد: با وج��ود ممنوعيت دو س��اله واردات اينگونه از 
گياهان زينتي به ايران از كش��ورهاي جنوب ش��رقي آسيا، همچنان 
ش��اهد واردات و عرضه آنها به صورت غيرقانوني هستيم كه در نهايت 
با تفاهمنامه اي كه دو روز گذشته با س��تاد مبارزه با قاچاق كالا و ارز و 
س��ازمان تعزيرات حكومتي امضا كرديم، مقرر شد به زودي گل هاي 
 بن س��ای و لاكي بامبو كه مبدأ واردات آنها كش��ورهاي جنوب شرقي 
آسياست از بازار ايران جمع آوري ش��ود. اين اقدام از پايانه هاي عرضه 
گل و گياه به صورت عمده فروش��ي تا عرضه كنندگان خود گل و گياه 

را شامل مي شود. 
معاون قرنطينه و بهداشت گياهي س��ازمان حفظ نباتات تأكيد كرد: 
اگر مردم به اينگونه از گياهان زينتي اقبال دارند بايد صبر كنند تا ابتدا 
گياهان مش��كوك به آلودگي را از بازار جمع آوري كنيم و تاجران نيز 
بايد اينگونه گياهان را از ديگر كشورها به ايران وارد كنند تا مشكلي از 
نظر آلودگي نداشته باشند؛ چراكه كشوري مانند هلند همه شرايط و 
استانداردهاي بهداشتي و قرنطينه اي ايران را رعايت مي كند و مشكلي 
از اين جهت نداريم، متأس��فانه برخي تاجران تنها سود مالي برايشان 
اهميت دارد و از اين حيث واردات گل و گياه از چين و ديگر كشورهاي 

جنوب شرقي آسيا صرفه اقتصادي بيشتري برايشان دارد.

بيژن يانچشمه
  گزارش  2

  توضيح آموزش و پرورش 
به گزارش اوقات فراغتي »جوان«

سرگرداني و بي برنامگي مشاهده نشده است!
 وزارت آم�وزش و پ�رورش در پاس�خ ب�ه  مطلب روزنام�ه جوان 
كه در م�ورخ 96/5/15 با عن�وان  »س�رگرداني 15 ميليون جوان 
در بي برنامگ�ي اوق�ات فراغت« به چاپ رس�يده اس�ت، جوابيه 
معاونت پرورش�ي و فرهنگي اين وزارتخانه را ارسال كرده است. 
فصل تابستان اوقات مناسب و گرانبهايي براي بهبود زمان فراغت بيش از 
۱3 ميليون دانش آموز اس��ت كه منجر به بروز استعدادها، خلاقيت، رشد 
و بالندگي در آنان مي باشد. خرداد با همه س��ختي هايي كه براي عبور از 
گذرگاه امتحانات براي جوانان دارد يك زنگ آماده باش نيز براي مسئولان 
و برنامه ريزان در جهت آماده س��ازي برنامه هاي متنوع تابستاني به شمار 
مي رود، در اين راس��تا دس��ت اندركاران وزارت آموزش و پرورش به ويژه 
معاونت پرورش��ي و فرهنگي ضمن پيش بين��ي برنامه هايي با محورهاي 
معرفتي، هويتي، بصيرتي، مهارت هاي اقتصادي و اشتغالزايي، مهارت هاي 
خدماتي، فرهنگي، هنري و... براي بهبود اوقات فراغت و ايجاد انگيزه در اين 
عزيزان محيطي امن براي آنان فراهم مي نمايد و سرگرداني و بي برنامگي 
هيچگاه در زمان فراغت دانش آموزان مش��اهده نشد ه اس��ت تا والدين با 
اطمينان خاطر فرزندان خود را براي شركت در كلاس ها بر مبناي علايق 
و سليقه ها، ترغيب و تشويق نمايند. برنامه ريزي گذراندن اوقات فراغت با 
همياري خانواده، صميميت و يگانگي با دست اندركاران را بيشتر مي كند 
و روابط فرزندان و والدين را تحكيم مي بخشد. البته نبايد از نظر دور داشت 
كه اگرچه بخش عظيمي از مسئوليت اوقات فراغت دانش آموزان بر عهده 
وزارت آموزش و پرورش است، اما بخش مهم ديگر آن بر دوش سازمان هايي 
چون وزارت ورزش و جوانان، صدا و سيما و رسانه هاي ارتباط جمعي، وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامي، سازمان تبليغات اسلامي است كه نيازمند تعامل 
همه جانبه مسئولان و برنامه ريزان اين سازمان ها با آموزش و پرورش پويايي 
هرچه بيشتر اوقات فراغت مي باش��د. بدين ترتيب اوقات فراغت زمينه اي 
مناس��ب براي بهره گيري از ظرفيت ه��ا و امكانات موجود اس��ت تا بدين 
وسيله زمينه تربيت نسلي خلاق، متفكر، جست وجوگر، پرسشگر و آشنا با 
مهارت هاي زندگي مطابق اهداف و آرمان هاي بلند نظام جمهوري اسلامي 
ايران فراهم گردد. بي شك بهره گيري از اين ظرفيت عظيم مي تواند زمينه 
تربيت نسل هاي آينده باش��د كه حاصل تربيت ايراني – اسلامي خواهند 
بود. نسلي كه مي تواند بار ديگر نام ايران اسلامي را در زمينه هاي فرهنگي، 

علمي، هنري، ادبي و.... در جهان پرآوازه نمايد.
 دفاع يكسويه از عملكرد 

»جوان«:  با توضيحات آموزش و پرورش گويا همه مسائل و مشكلات حوزه 
فراغت نوجوانان و جوانان برطرف شده است!

در حقيقت گ��زارش ج��وان تلنگري بود ب��راي دس��تگاه هاي متولي كه 
نتوانسته اند در س��ال هاي متمادي برنامه ريزي صحيح و مناس��بي براي 
فراغت قشر عظيم و فعال جامعه بكند و فقط به شعار دادن اكتفا كرده اند تا 
باري از مسئوليت خود بكاهند و الا موضوع برنامه ريزي براي اوقات فراغت 

در كشور ما بر همگان آشكار است.

يگانه شريعت
  گزارش  يک


